

[Texte]

being carried on especially by the Accounting and Auditing Research Committee of the Canadian Institute of Chartered Accountants who have been researching this question for a while now and who raised a number of questions, that a company should not be required at this stage to report the proportion of their profit that is attributable to each class of business. That is the main effect of the change contained in paragraph (a) regarding Clause 16.

There is another important change contained in paragraph (b) which would require companies to report only with respect to those classes that contribute at least 10 per cent or more to the total gross revenue of the company. In other words, if the company has a class of business that contributes less than 10 per cent they would not have to report under these provisions.

The third change regarding Clause 16 has to do with a provision concerning the disclosure that should be made of the remuneration paid to officers and directors. Originally the Bill contained a provision that required disclosure of contributions paid to pension funds for the benefit of directors and officers. Following representations that we received, we have attempted to type down the wording so that it would apply only to those cases where it is, as the wording goes, a special pension scheme that is not generally attributable or available to employees of the company. In other words, the concern here is for those pension schemes that are established for the benefit only of directors and officers and which in these circumstances should be considered, we believe, as being remuneration.

● 1655

The change that is proposed in paragraph (b) again regarding Clause 16 will make clear that those provisions regarding disclosure of remuneration with respect to directors and officers would apply to all cases, that is, where a group of companies are reporting on a non-consolidated basis or are reporting on a consolidated basis.

The Chairman: Are there any questions to be directed to the Minister?

Mr. Lambert (Edmonton West): Not on this particular clause, but might I post notice for questioning of one of the witnesses regarding 116A which is not in there. We need not take it up now, Mr. Chairman, if this would break the continuity of explanation by the witnesses. I would like to come back to 116A as to why there was not a change made as suggested by Mr. Weatherspoon. It may be in

[Interprétation]

faites par le Comité de recherches comptables et de vérification de l'institut canadien des comptables agréés qui ont étudié cette question pendant un certain temps, ces compagnies ne devraient pas maintenant avoir à présenter des rapports sur la proportion des bénéfices attribués à chaque catégorie d'entreprises. C'est la conséquence principale du changement que renferme le paragraphe (1) concernant l'article 16.

Il y a un autre changement important à l'alinéa b) suivant lequel les compagnies devraient présenter des rapport seulement sur les catégories qui fournissent 10 p. 100 ou plus du revenu brut des compagnies. Si une compagnie a une catégorie d'entreprise qui en fournit moins de 10 p. 100 ou plus, elle n'aura pas à présenter de rapport conformément à ces dispositions.

Le troisième changement, concernant l'article 16, porte sur une disposition concernant la divulgation de la rémunération versée au directeur ou aux fonctionnaires de la compagnie. A l'origine le bill contient une disposition rendant obligatoire la divulgation des contributions versées au plan de pension pour le bénéfice des directeurs et des fonctionnaires. A la suite des instances que nous avons reçues, nous avons essayé d'appliquer cela seulement au cas où il s'agit de programmes de pension spéciaux qui ne sont pas pour les employés de la compagnie en général. En d'autres termes, on s'intéresse ici aux programmes de pensions qui sont établis pour le bénéfice seulement des directeurs et des fonctionnaires et qui, dans ces circonstances, doivent être considérés comme étant une rémunération.

Le changement proposé à l'alinéa b) concernant l'article 16 établit clairement que les dispositions concernant la divulgation de la rémunération des directeurs et des fonctionnaires s'appliqueraient à tous les cas c'est-à-dire, lorsque les compagnies présentent leur rapport, sur une base consolidée, ou qu'elles le font sur une base consolidée.

Le président: Avez-vous des questions à poser au ministre?

M. Lambert (Edmonton-Ouest): Non, pas sur cet article en particulier. Mais j'aurais pu poser une question à un des témoins sur 116A. qui n'est pas là. Nous n'avons pas besoin de nous en occuper tout de suite, car cela pourrait peut-être interrompre la marche de notre étude. Je voudrais revenir à 116A pour savoir pourquoi on n'y a pas apporté de changement comme le proposait M. Weatherspoon il se